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Képviselő-testületének 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
5. számú nyílt ülési 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. február 12-én  
               megtartott nyilvános üléséről. 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
                                  Palotás, Kossuth út 1. 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Almási Lajos, Hasznosi Norbert, Komáromi Tibor, 
Majer Zsuzsanna, Siposné Kiss Mónika önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző 
    Molnárné Ocsovszki Henriette pénzügyi ügyintéző 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 6 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következő: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről szóló rendelete  
     elfogadására 
 
 
 
I. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről szóló rendelete 
elfogadására 

(előterjesztés, rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az önkormányzat 
költségvetését, kialakított egy véleményt. Komáromi Tibort a Bizottság elnökét felkérem tartsa 
meg tájékoztatóját. 
 
Komáromi Tibor képviselő: A bizottság megtárgyalta a költségvetést, elfogadta és 
elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek, azzal a módosítással, hogy az önkormányzatnál 
hiányként szereplő 1.598.000.-Ft-ot a Művelődési Ház költségvetéséből vegyük le. Továbbá 
javasoljuk, hogy a temető fásítására tervezett összeg kerüljön tartalékba, továbbiakban a 
testület döntsön ennek az összegnek a felhasználásáról.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: Bizottsági ülés után úgy gondoltam jó döntést hoztunk, hiszen 
ha megnézzük melyik intézmény az, amelyik a legtöbb állami támogatást kapja, attól kell 
levenni, mégis úgy gondolom, hogy a jövőben ez nem lesz jó megoldás. Leginkább a civil 
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szervezetek támogatása, illetve a Sportegyesület rezsijének átvállalása okozott hiányt, ennek a 
vesztese most a Művelődési Ház. A Művelődési Ház igazgatója a civil szervezetek 
megbeszélésén elhangzott javaslatokat próbálta beépíteni a műsorokba, például a Majális 
felmerült, valamint koncertek pluszba felmerültek igényként. Úgy gondolom nagyon sok vitás 
dolog lehet, a Nyugdíjas Klub támogatását miért 150.000.-Ft-ban állapította meg és ki tette ezt, 
hiszen ez mindig a civil szervezetek támogatásán belül működött? Tisztában vagyok vele, hogy 
mivel nem bejegyzett szervezet, közvetlenül nem tudunk részükre támogatást adni, viszont 
civil szervezet keretén belül támogatjuk őket, mégis a Művelődési Ház keretéből adunk nekik 
oda, a civil szervezetek támogatásából viszont ezt nem vettük le. A támogatási összeggel 
egyetértek, viszont az elvvel nem, hogy miért a Művelődési Ház terhére történik a 
támogatásuk. A civil szervezetek támogatására 1.500.000.-Ft-os keret volt, viszont előző évben 
úgy határozott a testület, hogy a Sportegyesület rezsiköltsége jelentősen terheli az egyesület 
támogatását, ezért levettük a 733.000.-Ft rezsiköltséget, ezzel szintén hiányt keletkeztetve a 
költségvetésbe. A civil szervezetek száma, ha jól tudom négy lesz, a keretet viszont nem 
csökkentettük. Túlzónak tartom, hogy a civil szervezetekre 900.000.-Ft-ot költünk. A 
Sportegyesület nagy nyertese lesz ennek a döntésnek. 
Nem tartom jó ötletnek, hogy a Művelődési Háztól vonjuk le a hiányt. Valóban a 
szórakozásból lehet a leginkább elvonni az emberektől, de, ha megnézzük a Művelődési Ház 
programját akkor nem a szórakozási részéből, hanem a kulturális részéből tudunk levonni. 
A 2015. évi költségvetés elfogadásakor nem kívánok részt venni a szavazásban, tartózkodni 
fogok. 
Nagy hibának érzem, hogy az intézményvezetők a korábbi években mindig jelen voltak a 
koncepció, illetve költségvetés tárgyalásakor, most ez nem történt meg, nem tudtunk 
kérdéseket feltenni nekik, nem tudtunk beszélni vele, nem tudta megvédeni a programjait. 
 
Szabó Mihály polgármester: Intézményvezetők meghívása, ha időben érkezik jelzés még meg 
tudtuk volna hívni. A településen jelenleg hat civil szervezet működik. A Művelődési Ház 
költségvetését egyáltalán nem befolyásolja a 150.000.-Ft, ez az összeg a Nyugdíjas Klub 
részére van betervezve. A Sportegyesület pályázaton az elmúlt időszakban nagy összeget nyert, 
az épület tetőszerkezetét felújította, a belső víz-, gáz- és fűtésrendszert teljesen felújította, 
jelenleg folyamatban van az épület felújítása, külső hőszigetelés, teljes nyílászáró csere, belső 
burkolatok cseréje, kiépítésre került a pálya öntözőberendezése. Továbbá a Sportegyesület 
nyert egy fűnyíró traktort, illetve kettő fűnyírót, melyet használatra az önkormányzatnak 
átadtuk. 
A jövőre vonatkozóan valóban át kell gondolni, hogy több fordulóban foglalkozzunk a 
költségvetéssel. Ha sikerülne magasabb szinten ezeket a határidőket meghosszabbítani lehet, 
hogy több időnk lenne, többet tudnánk foglalkozni vele. Együtt komplexen próbáljunk meg 
gondolkodni először és utána menjenek a bizottság elé az intézményi költségvetések, jobban át 
lehet majd látni. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A civil szervezetek támogatásának odaítélésénél tavalyi évben fel 
kellett emelni a keretösszeget 1.200.000.-Ft-ra és a rezsiköltség akkor is külön be volt tervezve. 
Hiszen az akkor meghatározott összeg rendkívül alacsonynak bizonyult, a Nyugdíjas Klubbal 
akkor sem terveztünk, mert akkor Markolt Gergelyné alpolgármester a tiszteletdíját a részükre, 
illetve a Polgárőrség részére felajánlotta, így az önkormányzatnak őket sem kellett támogatnia. 
A jelenleg betervezett összeget a tavalyi alapul véve terveztük be. 
Hiába volt tavalyi évben is a keretösszeg, a civil szervezetek is úgy tudtak működni, hogy a 
képviselő-testület tagjai közül is többen felajánlották tiszteletdíjukat részükre. 
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Szabó Mihály polgármester: A Művelődési Háznak volt az elmúlt évben egy 22 millió 
forintos pályázata, azért volt több lehetőség, továbbá nyertünk a Falunap és Cserhátalja 
Folklórfesztivál megrendezésére is.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: A Művelődési Ház költségvetésében a tavalyi évben a Falunap 
nem szerepelt, azt az önkormányzat pályázta, tehát ez ugyanúgy visszakerült a Művelődési 
Házhoz, úgy hogy nem támogatott, tehát kevesebb összegből még a Falunapnak is benne kell 
lenni a költségvetésbe. A kultúra nagyon ellaposodik a településen, egyre kevésbé vevők az 
emberek a kultúrára. 
 
Szabó Mihály polgármester: El kell dönteni szeretnénk-e a színvonalat megtartani a 
települési rendezvényeinken. Akkor saját erőből kell megoldani a programokat, vagy pedig, ha 
nincs pályázati támogatás, akkor megelégszünk egy kisebb volumenű programmal. 
Valahogyan a bevételi oldalt kellene javítani. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Az önkormányzatnak van számos kötelező feladata, ha ezeket 
tudja 100%-ban biztosítani, akkor vállalhat önként. Amilyen szinten ellátandó a közművelődés 
és kultúra, ugyanúgy feladat a sport és egészségfejlesztést is az önkormányzat számára. Ez a 
költségvetési év az, amely jóval óvatosabb gazdálkodásra int minket, mint az összes korábbi, 
tekintettel arra, hogy korábban úgy döntött a képviselő-testület, hogy az orvosi rendelő építését 
bevállalja, amelynek a költségvetési vonzatával tisztában voltunk, ha a többlettámogatási 
igényt nem nyerjük el, akkor 22 millió forintot kell hozzátennünk. Olyan helyzetbe került az 
önkormányzat, hogy van amiből sajnos kell levennie, az orvosi ellátás viszont kötelezően 
biztosítandó ellátás, amelyet hosszútávon köteles biztosítani az önkormányzat, ehhez pedig 
szükség van az orvosi rendelőre. 
 
Molnárné Ocsovszki Henriette pénzügyi ügyintéző: A Nyugdíjas Klub támogatási összege 
kérésre, a Művelődési Ház igazgatójával egyeztetve került oda betervezésre.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: Azt nem értettem, hogy az összeg, hogyan került megállapításra, 
illetve, hogy odakerült, de a civil szervezetek támogatási összegéből nem került le, ez plusz 
hiányt okozhat. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Az állami támogatás a kultúrára nagyon kevés, van egy 
Művelődési Házunk, szeretnénk programokkal megtölteni, szeretnénk az embereket 
szórakoztatni, illetve a kultúrára nevelni, ez az 1,800.000.-Ft erre nem elég. Viszont, ha azt 
nézzük, hogy az önkormányzatnak melyik intézményéhez mennyit kell hozzátenni, sajnos ide 
kell tenni a legtöbbet. Az óvodai nevelés alapvető feladata az önkormányzatnak, látjuk az 
óvoda költségvetésében, hogy ott is minden a minimálisra van tervezve. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Az óvodánál is van egy 1,5 milliós beruházás tervezve.  
 
Molnárné Ocsovszki Henriette pü-i ügyintéző: A beruházás 2014. január 1-től a számviteli 
törvény alapján minden 5.000.-Ft feletti, eddig kisértékű tárgyi eszközként szereplő dolog, 
kötelezően előírtan beruházásként szerepel. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A Művelődési Ház rendezvényei az előző évben is nagyon 
jók voltak, bevételeket, pályázatokat kellene hozzá szerezni. 
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Hasznosi Norbert képviselő: Próbáljunk azon gondolkodni, hogy ne a kultúrától vonjunk el. 
Tud működni így is a Művelődési Ház, de nem olyan színvonalon. 
 
Szabó Mihály polgármester: Annyira nem olyan tragikus a helyzet, mert, ha átgondoljuk, 
honnan lehet bevételeket szerezni, viszont a Falunap és Cserhátalja Folklórfesztivál esetében a 
pályázat hiányát érezzük, ha ez meglenne, nem lenne miről beszélni. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Miért kell a két nagy intézménynek egymás mellett elmennie, 
színvonalas programot kultúrában az iskola tudna nyújtani, ami szintén csökkentené a 
költségeket a Művelődési Ház terhéből. A Falunapot is lehetne egy családi rendezvénnyé tenni, 
érdekeltté tenni a lakosságot, nem feltétlenül nagy nevekben kell gondolkodni és nagy 
költségekben. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja az önkormányzat 2015. évi költségvetésének elfogadását. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja az önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással, elfogadja a rendelet-tervezetet. 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét. 
 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
2/2015. (II.13.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről 
 (rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
 
Szabó Mihály polgármester megköszöni a képviselők részvételét a nyilvános testületi ülést 
bezárja. 
 

Kmf. 
 
 
 
                 Szabó Mihály sk.                              dr. Tóth Gabriella sk. 
                  polgármester                                                                            jegyző 
 
 
 
 
 


